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Förvaltningens förslag till beslut 
 
1. Idrottsnämnden godkänner och överlämnar förvaltningens 

tjänsteutlåtande som svar på skrivelsen. 

 

   
 

    
Sammanfattning 
Den 12 december 2023 lämnade Mikael Peterson (C) och Hanna 
Wistrand (L) in en skrivelse till idrottsnämnden gällande 
idrottsförvaltningens arbete kopplat till byggnationen av den nya 
tunnelbanan och dess påverkan på Älvsjö IP. Skrivelsen i fråga 
innehåller ett antal frågor till förvaltningen som berörda partier 
önskar svar på, bland annat vad gäller dialogen med Älvsjö AIK i 
frågan samt vad förvaltningen gör för att motverka att verksamheten 
på idrottsplatsen påverkas negativt av föreslagen etablering. I svaret 
på skrivelsen har idrottsförvaltningen besvarat frågorna med 
utgångspunkt från det arbete som pågår för närvarande. 
 

Ärendet 
 
Centerpartiet och Liberalerna har inkommit med en skrivelse till 
idrottsnämnden gällande idrottsförvaltningens arbete kopplat till 
byggnationen av den nya tunnelbanan och dess påverkan på Älvsjö 
IP.  
 
Region Stockholm planerar en ny tunnelbanelinje från 
Fridhemsplan till Älvsjö. 
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För att genomföra byggandet av den nya tunnelbanan behövs även 
mark och utrymmen tillgängliggöras för etableringsytor och 
anläggande av arbetstunnlar under byggtiden. Ytorna används för 
borttransport av bergmassor, upplag av material, installationer och 
arbetsbodar, lokala mobila reningsanläggningar samt för 
arbetsmaskiner och fordon. Föreslagen etableringsyta för 
arbetstunneln för Älvsjö station är Älvsjö IP:s grusplan.  
 
Centerpartiet och Liberalerna anför i sin skrivelse att det är viktigt 
att Älvsjö AIK fortsatt kan bedriva sin verksamhet.  
De anför vidare att ett idrottskluster på Sjöängen i Älvsjö skulle 
kunna vara en ersättningsplats för Älvsjö IP om förutsättningarna på 
Älvsjö IP inte kommer att fungera för idrottsverksamheten under 
byggtiden. Annars anser de inte att planerna att anlägga 
arbetstunneln på Älvsjö IP kan fortsätta.  
 
 
De ställer ett antal frågor i sin skrivelse: 
 

1. Vad gör idrottsförvaltningen för att motverka att Älvsjö 
AIK:s och andra aktörers verksamhet på Älvsjö IP inte 
påverkas negativt av de byggnadsplaner som rör platsen? 

2. Har idrottsförvaltningen och stadsledningskontoret utrett 
möjligheterna att flytta den planerade arbetstunneln och 
etableringsområdet på Älvsjö IP söderut till det planerade 
depåområdet, för att på så vis undgå att idrottsverksamheten 
påverkas i samma utsträckning? 

3. Hur kan staden, med tanke på att den äger marken, spela en 
roll i att påverka eller stoppa planerna för att placeringen av 
arbetstunneln på Älvsjö IP? 

4. Vilka ersättningsytor finns att erbjuda Älvsjö AIK om 
majoriteten i Stockholms stad och region fortsätter med 
inriktningen att bygga arbetstunneln på Älvsjö IP?  

5. Sker det någon dialog mellan idrottsförvaltningen och 
Älvsjö AIK om hur det här projektet påverkar deras 
verksamhet? 

6. Ser idrottsförvaltningen en möjlighet att bygga ett 
idrottskluster på Sjöängen som en ersättningsplats för 
verksamheten på Älvsjö IP? Hur snabbt kan man i så fall 
börja utreda Sjöängen för möjlig byggnation? 

Förvaltningens synpunkter 
 

1. Idrottsförvaltningen har en nära dialog med Älvsjö AIK, 
regionen och övriga berörda förvaltningar inom 
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tunnelbaneprojektet. Frågorna bevakas på 
arbetsgruppsmöten som regionen ansvarar för och som 
förvaltningen deltar i. 
 

2. Idrottsförvaltningen har inom ramen för idrottsnämndens 
uppdrag påpekat att föreslagen etableringsyta innebär stora 
negativa konsekvenser och att detta bör utredas för att 
minimera påverkan. Denna typ av utredningar ansvarar 
regionen för. 
 

3. Idrottsförvaltningen har informerat hur föreslagna åtgärder 
påverkar idrottsaktiviteter, föreningen men också 
allmänheten. Stockholms stad genom exploateringskontoret 
är de som principiellt driver denna dialog gentemot Region 
Stockholm.  
 

4. Dialogen kring ersättningsytor sker tillsammans med 
exploateringskontoret och stadsbyggnadskontoret inom 
ramen för program för Älvsjö och Älvsjömässan. Arbete 
pågår i första hand kring nuvarande placering och hur 
verksamheten ska kunna fungera under byggnationen av 
arbetstunneln. 
 

5. Idrottsförvaltningen har kontinuerlig kontakt och dialog med 
Älvsjö AIK:s styrelse om tunnelbaneprojektet. 
 

6. Förvaltningen ser i grunden positivt på att tillskapa en 
dedikerad plats för fotboll. Arbetet bör ske parallellt med 
stadsutvecklingsplanerna i området. Utredning kan påbörjas 
när uppdrag ges. Vidare är området, som ägs av staden 
genom exploateringskontoret, inte detaljplanelagt för 
idrottsändamål. Ett planarbete kommer att krävas.  

 
 
 
 
Marina Högland  Sophie Dahlberg 
Idrottsdirektör  Planeringschef 
 
 
Bilaga 
Skrivelse från Mikael Peterson (C) och Hanna Wistrand (L) om 
Älvsjö IP och byggnationen av den nya tunnelbanan. 
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